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Informace a zprávy z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a jeho zastupitelstvo:
Na své schůzi dne 8. 12. a 28. 12. měli členové rady města na pro-
gramu celkem 55 materiálů k projednání a rozhodování. Z těch 
významnějších, kterými se zabývali, vyjímáme:
•  RM vzala na vědomí Zprávu o hodnocení nabídek ze dne 5. 8. 2022, Zápis 

z jednání komise – 4. část ze dne 29. 11. 2022 a návrh rozhodnutí zada-
vatele o výběru dodavatele v rámci zadávacího řízení na podlimitní ve-
řejnou zakázku na stavební práce s názvem „Revitalizace areálu bývalé 
městské plovárny“ zadávané formou otevřeného podlimitního řízení dle 
zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek v rámci společného 
zadávání veřejné zakázky s Ministerstvem financí ČR. A schválila výsled-
ky zadávacího řízení a výběr účastníka s ekonomicky nejvýhodnější na-
bídkou Metrostav DIZ s.r.o. k uzavření smlouvy o dílo.

•  RM schválila vyhlásit záměr prodeje poz. p. č. 792/1 o výměře cca 700 m2 
v k. ú. Unčín u Krupky.

•  RM schválila zrušení záměru prodeje objektu Kino Krupka s  pozemky 
a objektu Pod Dolní drahou č. p. 23 s pozemky.

•  RM vzala na vědomí připomínku Mgr. Miloslavy Bačové – 1. místostarost-
ky o potřebě přípravy nových pravidel pro prodej pozemků a nemovitos-
tí z majetku města.

•  RM vzala na vědomí nabídku Mgr. Miloslavy Bačové – 1. místostarostky 
na  možnosti technického vybavení zasedací místnosti zastupitelstva 
města.

•  RM vzala na vědomí informaci o navázání spolupráce s městem Alten-
berg, zastoupeným starostou Markusem Wiesenbergem, prostřednic-
tvím regionálního koordinátora Mgr.  Jana Kvapila, Ph.D., pro přeshra-
niční spolupráci sousedících obcí na  obou stranách hranice v  rámci 
projektu „Rok na hranici“.

•  RM vzala na  vědomí návrh Mgr.  Miloslavy Bačové – 1. místostarostky 
na přípravu vánoční výzdoby města pro rok 2023.

•  RM schválila smlouvu s Obcí Modlany, Modlany 34, 417 13 Modlany, na fi-
nanční dar Městu Krupka ve  výši 45  000,00 Kč na  úhradu pohonných 
hmot pro Městskou policii Krupka na rok 2022.

•  RM schválila smlouvu mezi Městem Krupka – Kulturní zařízení města 
Krupka, Komenského 202, 417  42 Krupka a  Jiřinou Roučkovou – KA-
MIMAR s.r.o. o  pronájmu nebytových prostor v  restauraci Na  Střelnici 
na pořádané nedělní akce „Sousedské odpoledne“ v roce 2023.

•  RM vzala na vědomí zápis z jednání dozorčí rady SPORT KRUPKA, s.r.o., 
ze dne 23. 12. 2022 a  uložila starostovi, aby svolal radu města k  rozho-
dování ve věcech obce jako jediného společníka obchodní společnosti 
SPORT KRUPKA, s.r.o., s přítomností notáře a zajistil podklady potřebné 
k provedení změny zakladatelské listiny a pověřila A. Vítů – provozního 
ředitele společnosti SPORT KRUPKA, s.r.o., k uzavírání pracovně právních 
vztahů.

•  RM pověřila Ing. Rostislava Příhodu k jednání s vedoucí OSM ve věci vy-
hotovení přehledu nutných oprav objektů v  majetku města a  investic 
města.

•  RM na základě zákona č. 128/2000 Sb., v platném znění, § 102, písm. zřídi-
la komise Rady města Krupka a jmenuje členy těchto komisí, předsedy 
a tajemnice, a to od data 1. 1. 2023. Podrobné složení jednotlivých komisí 
je dostupné na městském webu v sekci Samospráva – Rada města.

Na  zasedání zastupitelstva města dne 19. 12. 2022 zastupitelé 
projednali a schválili:
•  ZM schválilo vyhlášení dotačního programu „Obnova nemovitostí leží-

cích v MPZ nebo HKK Krupka“ pro rok 2023, vyhlásilo dotační program 
„Obnova nemovitostí ležících v MPZ nebo HKK Krupka“ pro rok 2023.

•  ZM schválilo pořízení změny č. 2 Územního plánu Krupka zkráceným 
postupem v souladu s § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územ-
ním plánování a  stavebním řádu (stavební zákon) a  v  souladu s  § 55a 
stavebního zákona.

•  ZM schválilo, aby RM, v souladu s § 102 odst. 2 písm. a) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích, v platném znění, v závěru roku, v době, kdy nezasedá zastu-
pitelstvo města, schválila případná rozpočtová opatření.

•  ZM schválilo Pravidla rozpočtového provizoria pro rok 2023 č. j. 2022/33/
ZM dle předloženého návrhu.

•  ZM schválilo Smlouvu o  partnerství se smluvními stranami Ústecký 
kraj, Karlovarský kraj, Město Jáchymov, Město Boží Dar, Obec Měděnec, 
Město Abertamy, Město Loučná pod Klínovcem, Město Horná Blatná, 
a  Montanregion Krušné hory – Erzgebirge, o.p.s., jejímž předmětem 
a účelem je vymezení úlohy, odpovědnosti a úprava vzájemných vztahů 
a povinností při naplňování společného zájmu na zajištění správy, ochra-
ny, prezentace a rozvoje statku „Hornický region Erzgebirge/Krušnoho-
ří“, zapsaného na Seznamu světového kulturního a přírodního dědictví 
UNESCO.

Příští jednání Zastupitelstva města Krupka se uskuteční 27. 2. 2023.
/red/

Zasedání zastupitelstva 
Vážení spoluobčané, 
v  minulém volebním období jste měli možnost sledovat průběh zasedání 
Zastupitelstva města Krupky on-line pouze v  přímém přenosu. Dovoluje-
me si vás nyní informovat, že všechny videozáznamy, které budou v tomto 
volebním období z jednání zastupitelstva města pořizovány, budou zveřej-
ňovány, v souladu s programovým prohlášením nové koalice, která jej tím-
to začíná plnit. Záznamy budete mít možnost kdykoli zhlédnout na webu 
a YouTube kanále Města Krupky. 
Dále jsme se rozhodli pravidelně zveřejňovat nově také usnesení Rady měs-
ta Krupka, aby občané měli možnost dostupným způsobem zjistit, které ma-
teriály radní projednali a schválili. Usnesení rady naleznete na webových 
stránkách města v sekci Město – Samospráva – Rada města. 

Miloslava Bačová

Nové tváře města
Novým mluvčím města Krupka se stal sed-
matřicetiletý Pavel Přibyl, který má za  sebou 
více než 16 let dlouhou kariéru v  médiích. 
Od  roku 2006 nejprve pracoval pro vydava-
telství VLTAVA LABE MEDIA a  od  srpna 2017 
pak působil ve vydavatelství MAFRA, a.s., jako 
redaktor zpravodajství MF DNES, týdeníku 
5plus2 a  serveru iDNES.cz. V  případě potřeby 
ho můžete kontaktovat na  e-mailu: pavel.pri-
byl@mukrupka.cz. 

Novým ředitelem společnosti SPORT KRUPKA, 
s.r.o. se stal pan Adolf Vítů. V  případě údržby 
města a s tím souvisejících činností se obracejte 
na tyto kontakty: 
Telefon: 602 140 895
E-mail: adolf.vitu@mukrupka.cz

Změna územního plánu
města Krupka
Město Krupka zvažuje pořízení změny č. 2 územního plánu obce. Tímto vy-
zývá občany a majitele nemovitostí v obci, aby podávali své předběžné ná-
vrhy na pořízení změny územního plánu. Tyto návrhy budou sloužit pouze 
pro zjištění počtu a druhu požadovaných změn a nebudou žádným právním 
nárokem na provedení změny, ale na jejich základě se zastupitelstvo obce 
rozhodne, zda změnu územního plánu vyhlásí.
Návrhy se mohou podávat osobně na podatelně Městského úřadu Krupka, 
Mariánské náměstí 32, Krupka, prostřednictvím doručovací služby, nebo 
elektronickým podáním. Termín pro jejich odevzdání je do 28. 2. 2023. For-
mulář pro podání návrhu je zveřejněn na webových stránkách Města Krup-
ka, v  sekci Úřad – Formuláře – Odbor územního plánování a  stavebního 
řádu, nebo je v listinné podobě k dispozici na uvedeném odboru Městského 
úřadu Krupka, kde lze vyřídit i případné dotazy.

Radka Jíchová, vedoucí odboru územního plánování a stavebního řádu

Informace k výstavbě
prodejny Lidl 
V září 2022 vydal stavební úřad územní rozhodnutí o umístění stavby pro-
dejny Lidl včetně dopravní a  technické infrastruktury. V  současné době 
probíhá projektová příprava pro vydání stavebního povolení. Dle sdělení 
stavebníka je předpoklad zahájení stavby v průběhu roku 2023, a její dokon-
čení v roce 2024. Termíny však mohou být ovlivněny ekonomickou situací, 
a dodávkami stavebních materiálů, kde došlo k nárůstu cen a prodlužování 
dodacích lhůt. 

Radka Jíchová, vedoucí odboru územního plánování a stavebního řádu
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Tip na zážitek 
Prohlídka štoly Starý Martin
Vydejte se po stopách horníků ve štole Starý 
Martin. Od průvodce se dozvíte, jak se dobý-
vala, upravovala a přepravovala cínová ruda. 
Uvidíte jaké nástroje a pomůcky se při těžbě 
používaly a také si splníte přání u pramene 
štěstí. 
Provozní doba od  října do  května: pátek 
11.30–16.00 (začátek poslední prohlídky), so-
bota a  neděle 9.30–16.00 (začátek poslední 
prohlídky), polední přestávka 12.30–13.00.
V zimní sezóně není velký rozdíl mezi teplo-
tou venku a v podzemí a platí snížené vstup-
né, tak těchto výhod neváhejte využít!
Více na webu města: www.visitkrupka.cz
E-shop pro zakoupení vstupenek na  webu: 
www.montanregion.cz

Odbor kancelář starosty,
úsek cestovního ruchu

Novoroční přání
starosty města
Vážení spoluobčané, 
vstupujeme společně do  nového roku. Ani ten zřejmě 
nebude jednoduchý, podobně jako nebyly vůbec snadné 
předchozí tři roky poznamenané covidovou pandemií 
a válečným konfliktem na Ukrajině.
Žijeme v nelehké době, která s sebou přináší řadu nových 
problémů. Pevně však věřím, že tak, jak jsme společně 
zvládli covid, jak se více či méně dokážeme vyrovnávat 
s důsledky ekonomické krize, zvládneme zcela jistě i pří-
padné nástrahy roku 2023 bez větší újmy.
Dovolte mi, abych vám všem popřál za sebe a celé vedení 
města Krupky do roku 2023 především zdraví, spokoje-
nost, trpělivost a víru v lepší časy. 

Jan Kuzma, starosta města

Rekonstrukce hřiště kopané s umělým povrchem
Jako nové vedení města jsme dostali informaci, že jednou z dobrých věcí, které 
nám zanechalo minulé vedení města, je záměr podání přihlášky do dotačního 
programu vyhlašovaného Národní sportovní agenturou (NSA). Podávaný projekt 
má řešit revitalizaci fotbalového hřiště s umělým trávníkem. 
Ačkoli bylo vše s velkou pompou předešlým vedením prezentováno jako hotová 
věc, nebylo tomu tak. Zavádějící byl už termín realizace duben až srpen 2023. 
Národní sportovní agentura měla tento projekt nejdříve zařadit do svého dotač-
ního programu a až v případě výběru by nastala jeho realizace. Takové projekty se 
hodnotí pomocí bodového skóre. Jedno z kritérií je včasné odevzdání podkladů!
K tomu ale bohužel nedošlo. Důvodem nemožnosti dodržení termínu bylo napa-
dení výsledku voleb. Tím se posunul nejen termín ustavujícího zasedání nového 

zastupitelstva města, které se konalo až 10. listopadu 2022, ale i prvního řádného zasedání zastupitelstva, 
které proběhlo až 28. listopadu 2022, tedy po termínu pro odevzdání přihlášky projektu do NSA.
Přesto pracovnice odboru investic udržují tento záměr při životě a dělají maximum pro to, aby byla žádost 
o projekt schválena. Nicméně je téměř jisté, že k rekonstrukci povrchu fotbalového hřiště s umělým trávní-
kem v roce 2023 nedojde.

Jan Bokoč, radní města

Chodníkový byznys 
Vážení čtenáři, všichni 
bychom asi chtěli mít 
ke  svým domům a  by-
tům krásné chodníky. 
Ale za  jakou cenu? Bý-
valé vedení se v  mi-
nulých letech pustilo 
do  takzvaných oprav 
chodníků a parkovišť se 
vší vervou. Rozpočet pro 

rok 2022 počítal na opravy chodníků s částkou 15,9 
milionu korun. Našim bývalým radním se ale poda-
řilo utratit za tyto opravy, a to jen s jedním dodava-
telem, téměř 31 milionů korun!
Ještě po  komunálních volbách, které se konaly 23. 
a 24. září loňského roku, a  jejichž výsledek vystavil 
bývalému vedení „stopku“, naši dosluhující radní 
nelenili a podepsali další smlouvy na podobné opra-
vy ve výši téměř 9 milionů korun. Znovu se stejným 
dodavatelem a  opět za  ceny, které pro naše město 
nejsou vůbec výhodné. Jedna smlouva byla pode-
psána 12. října a druhá dokonce až 31. října 2022.
Vzhledem k  tomu, že nebyly v  rozpočtu na  tyto 
smlouvy připravené peníze, rozhodli se naši bývalí 
radní zadlužit město i do dalšího roku. Do roku, kdy 
všichni musíme bojovat s růstem cen energií. Pokud 
jste tedy čekali na zateplení škol, školek a podobné 
projekty, bývalí radní již tyto peníze utratili za před-
ražené opravy chodníků. Celková částka, kterou by 
město mělo splácet ještě v  roce 2023, dosahuje jen 
u zmíněného dodavatele astronomických 14,5 milio-
nu korun. Nové vedení města se nyní snaží tuto část-
ku snížit a podniká k tomu patřičné právní kroky.
V příštím vydání vás budeme informovat o cenách, 
které byly v  těchto smlouvách uzavřeny, a  také 
o změnách, které byly ve smlouvě velmi nevýhodně 
pro město uzavřeny na poslední chvíli.

Radek Jankura, radní města

Proč i tentokrát rozpočtové provizorium
Jako bývalá opozice jsme se opakovaně ptali vedení města, 
proč nemůže být i u nás v Krupce včas připraven k projed-
nání a následně schválen rozpočet města před začátkem 
nového kalendářního roku. Proč se neustále přistupuje 
k rozpočtovému provizoriu. Skutečné důvody jsme se ni-
kdy nedozvěděli.
Chtěli jsme tuto dlouholetou praxi našeho města změnit. 
Bohužel jsme ale neměli na přípravu návrhu rozpočtu pro 
rok 2023, na jeho včasné zveřejnění, projednání a schvále-
ní novým zastupitelstvem města, dostatek času. Napadení 
voleb, čekání na rozhodnutí krajského soudu a na svolání 
ustavujícího zasedání nového zastupitelstva města, trvalo 
pět týdnů, které nám chyběly. Rozhodli jsme se proto nic 
neuspěchat a přistoupit i v roce 2023 k vyhlášení rozpoč-
tového provizoria. 
Dle plánovaného termínu zasedání zastupitelstva města 
v únoru 2023 lze konstatovat, že rozpočtové provizorium 
v  roce 2023 potrvá první dva měsíce. V  rámci pravidel 
rozpočtového provizoria, které byly schváleny zastupitel-
stvem města dne 19. 12. 2022, bude město moci hospodařit každý měsíc pouze s jednou dvanáctinou rozpočtu 
předešlého roku, tj. limit výdajů města nebude smět překročit částku 23 milionů korun. K zajištění plynulosti 
hospodaření na vlastní úrovni města, na úrovni hospodaření organizačních složek města a na úrovni zříze-
ných právnických osob města budou výdaje čerpány na nejdůležitější provozní a mzdové náklady v rámci 
plnění závazků uzavřených smluvních vztahů při plnění přenesené a samostatné působnosti města. Vyšší 
výdaje jsou stanoveny na úhradu splátek z přijatých úvěrů, na úhradu splátek úroků z přijatých úvěrů a dále 
na financování projektu s názvem „Snížení energetické náročnosti MŠ Sluníčko“.
Návrh rozpočtu města na rok 2023 bude připraven začátkem února, následně bude v souladu se zákonem 
zveřejněn 15 dní před jeho projednáváním v zastupitelstvu na úřední desce města. Poté dojde 27. února 2023 
k jeho projednání v zastupitelstvu města a pravděpodobnému schválení. Zároveň bychom vás rádi ujistili, 
že v letošním roce uděláme maximum pro to, abychom v příštím roce nemuseli k rozpočtovému provizoriu 
přistupovat. 

Miloslava Bačová, 1. místostarostka
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MĚSTSKÁ POLICIE

Starostlivá dcera
Na  operační středisko se obrátila starostli-
vá dcera, která žije mimo Krupku, se žádostí 
o  zjištění stavu tatínka, který je seniorského 
věku, nezvedá telefon, a  ona má obavu, zda 
je v pořádku. Na uvedenou adresu byla vyslá-
na hlídka, která zjistila, že je v  pořádku, živý 
a  zdravý. Na  vysvětlenou uvedl, že byl v  ne-
mocnici, kde zapomněl telefon, proto ho dceři 
nezvedal. O zjištění hlídky byla dcera prostřed-
nictvím operačního střediska vyrozuměna. 
Všechno dobře dopadlo.

Pomoc nemohoucí
Operační středisko přijalo oznámení o pomoc 
ženě, která upadla a  nemůže se sama zved-
nout. Na  místo byla okamžitě vyslána hlídka, 
která ženu nalezla na  zemi. Hlídka ženě po-
skytla první pomoc a  na  místo přivolala RZS, 
která si ženu převzala do své péče a následně 
ji převezla do nemocnice k dalšímu ošetření. 

Rušení nočního klidu zábavní 
pyrotechnikou
Operační středisko přijalo telefonické ozná-
mení, že na sídlišti docházelo k rušení noční-
ho klidu odpalováním zábavní pyrotechniky. 
Na  místě hlídka zjistila mladého muže, který 
uvedl, že zábavní pyrotechniku odpálil, ale ne-
uvědomil si, že je 22 h. Za své jednání se omlu-
vil s tím, že se to již nebude opakovat, a hlídka 
s ním zjištěný přestupek řešila domluvou. Mla-
dý muž ale svého slibu nedostál a kolem 4. ho-
diny ranní se v jiné části města opět rozhodl, že 
si znovu udělá radost odpálením zábavné py-
rotechniky. Tentokráte se hlídka již nenechala 
obalamutit slibem a  mladíkovo přestupkové 
jednání „odměnila“ uložením blokové pokuty.

Naštěstí planý výjezd
Operační středisko přijalo oznámení, že starší 
pár si již dvakrát nepřevzal důchod, v bytě má 
hrát rádio, tak aby se jim něco nestalo. Na mís-
to byla okamžitě vyslána hlídka, která se po-
kusila zmíněné kontaktovat, na  zvonění ani 
bouchání nikdo nereagoval. Na místo byla rov-
něž přivolána hlídka PČR. Následně se podařil 
zjistit telefonní kontakt, na který bylo následně 
voláno. Po  zvednutí telefonu bylo zjištěno, že 
paní je doma a manžela má v nemocnici. Oba 
jsou v  pořádku. Paní jen neslyšela bouchání 
a zvonění, vše dobře dopadlo. Naše poděková-
ní patří oznamovatelce. 

Tajůplná spící žena
Při kontrolní činnosti si hlídka všimla postavy, 
která leží na lavičce v autobusové zastávce. Ná-
sledně bylo zjištěno, že se jedná o spící ženu. 
Hlídka ženu probudila s tím, zda nepotřebuje 
pomoc. Žena uvedla, že pomoc nepotřebuje. 
Hlídka tedy ženu vyzvala k prokázání totožnos-
ti, žena hlídce sdělila totožnost s tím, že nemá 
u sebe doklady. Dle uvedených údajů ale žád-
ná taková osoba neexistuje. Hlídka tak ženu 
předvedla ke  zjištění totožnosti a  brzy vyšlo 
najevo, že po ženě je vyhlášeno pátrání a proto 
se rozhodla zkusit štěstí s  falešnou identitou. 
Na strážníky si ale nepřišla. Žena byla strážníky 
předána PČR k dalšímu opatření.

Noční zábava jak o pouti
Operační středisko přijalo v pozdních nočních 
hodinách, respektive v časných ranních hodi-
nách oznámení o rušení nočního klidu v  jed-
nom z bytů v panelovém domu. Na místo byla 
vyslána hlídka, která zjistila, že z jednoho bytu 
se šíří hlasitá hudba, řev a pokus o zpěv a zá-
bava je zde v plném proudu jak o pouti. Hlídka 
uvedenou společenskou zábavu ukončila, věc 
pro podezření z porušení zákona oznámila pří-
slušnému správnímu orgánu i  s  aktéry, kteří 
zde budou moci vysvětlovat své počínání. 

Jiří Petrák, ředitel

Individuální neinvestiční dotace města

Parkování na dolním maršovském sídlišti
Problém s  parkováním na  tomto sídlišti není nic 
nového. V roce 2018 se řešila stejná situace. Vznik-
la, stejně jako nyní, na základě oznámení obyvatel 
této lokality. Stěžovali si na  rozmáhání parkování 
dodávek, které zabíraly místa pro stání soukromých 
aut obyvatel lokality. Řidiči dodávek si bohužel ne-
uvědomují, že instalovaná svislá dopravní značka 
Zákaz vjezdu nákladních vozidel platí i pro ně. Myl-
ně se domnívají, že je za nákladní vozidlo považová-
no vozidlo nad 3,5 tuny. Změnou legislativy se však 
za  nákladní vozidlo považuje každé, které má toto 
uvedeno v  technickém průkazu, tedy bez omezení 
hmotnosti. Už v roce 2018 došlo na základě stížnos-
ti zaslané Magistrátu města Teplice v dané lokalitě 
ke  schůzce s  pracovníky magistrátu a  Městského 
úřadu Krupka, s  dopravním inženýrem Policie ČR 
a Městskou policií Krupka.
Vedení města se i nyní snaží spolu s ředitelem Měst-
ské policie Krupka Jiřím Petrákem najít optimální 
řešení. Ovšem takové, které by vyhovovalo všem, 
nebude jednoduché. Ve hře je hned několik variant:
1.   Odstranění svislého značení Zákaz vjezdu ná-

kladních vozidel a  v  ul. Třešňová i  dodatkové 
tabulky Dopravní obsluze vjezd povolen. Tato 
úprava zlegalizuje parkování nákladních vozidel 
do 3,5 tuny. I přes odstranění dopravního značení 
bude zajištěno, že v dané lokalitě nebudou parko-
vat nákladní vozidla nad 3,5 tuny, protože každý 
vjezd do města je osazen svislou dopravní znač-
kou Zóna s dopravním omezením.

2.   Doplnění všeho svislého dopravního značení 

o dodatkovou tabulku Celková hmotnost 3,5 tuny 
a v ulicích Havlíčkova, Kollárova, Třešňová a Jab-
loňová o  dodatkovou tabulku Dopravní obsluze 
vjezd povolen. Tato úprava zlegalizuje parkování 
nákladních vozidel do 3,5 tuny a zakáže viditelně 
vjezd nákladním vozidlům nad 3,5 tuny.

3.   Určení parkovacích míst, například na parkoviš-
ti v  ulici Třešňová (naproti víceúčelovému hřiš-
ti), kde by došlo k  instalaci svislého dopravního 
značení Parkoviště s  dodatkovou tabulkou Cel-
ková hmotnost. To by umožnilo parkování pou-
ze nákladním vozidlům do  3,5 tuny. Byla by tím 
zajištěna možnost parkování. Tato vozidla by pak 
už neparkovala v místech, kde šíře vodorovného 
značení odpovídá parkování pro osobní vozidla.

4.   Vybudování rezidentního stání. Obyvatelům 
lokality by to sice negarantovalo konkrétní par-
kovací místo, ale pouze místo k  zaparkování. 
V takovém případě by byla nutná změna celého 
dopravního značení, jak svislého, tak vodorovné-
ho. Současně by bylo nutné stanovit konkrétní 
pravidla pro rezidentní stání (např. počet vozidel 
na domácnost, poplatek za zajištění rezidenční-
ho parkování apod.)

5.    Zpoplatnění parkování firemních nákladních vo-
zidel do 3,5 tuny.

Parkováním na maršovském sídlišti se bude vedení 
města v následujících týdnech i nadále intenzivně 
věnovat a pokusí se najít nejvhodnější možné řešení 
pro občany této lokality. 

Jan Kuzma, starosta města

Dotace 2023 pro obnovu domů v památkové zóně
Krupské zastupitelstvo opět vyhlásilo Dotační 
program „Obnova nemovitostí ležících v  Městské 
památkové zóně Krupka nebo Hornické kulturní 
krajině Krupka“, tentokrát již pro rok 2023. Hlavní 
myšlenkou programu je finančně podpořit vlast-
níky nemovitostí v  naší krupské památkové zóně 
v péči o jejich domy. Důvodem je skutečnost, že re-
spektování zákonných stanovisek památkářů, opro-
ti jiným částem města, zpravidla zvyšuje náklady 
na opravu nemovitostí.
Jde o poskytnutí přímé finanční pomoci všem, kteří 
chtějí zvelebit vnější vzhled svých nemovitostí, tj. 
opravovat střechy a fasády svých domů, měnit okna 
nebo zajistit statiku. Tyto práce lze provádět pouze 
na základě závazného stanoviska památkářů. 
Poskytnuté finanční prostředky je možné také po-
užít na  restaurování vybraných hodnotných sta-
vebně historických prvků, jako jsou ostění, klenby 
nebo nástěnné malby. Dotace může činit pro daný 
rozpočtový rok maximálně 50 % z ceny díla, nejvýše 
však 150  000 Kč, k  němuž se dotace váže. Půjde-li 

o  dotaci na  restaurování části nemovitosti, může 
dotace činit pro daný rozpočtový rok maximálně 
70  % z  ceny díla. Dotaci lze přiznat pouze vlastní-
kům nemovitosti, která není v  příslušném sezna-
mu zapsána jako kulturní památka, ale nachází 
se na památkovém území. Dotace tedy není určena 
pro kulturní památky. Podporu nelze použít na mo-
dernizaci a  jiné úpravy nemovitosti prováděné 
pouze v zájmu jejího vlastníka, např. zateplování aj., 
nebo zajištění projektové dokumentace či úhradu 
správních poplatků.
Zájemci o bližší informace se již nyní mohou obrátit 
na  Odbor školství, kultury a  sociálních věcí Měst-
ského úřadu Krupka, kde budou dostupné i všechny 
požadované formuláře a vzory. Informace jsou také 
dostupné na úřední desce městského úřadu či webo-
vých stránkách města, kde je možné nalézt všechny 
závazné termíny, podmínky a náležitosti pro podání 
žádosti o poskytnutí dotace. Žádosti o dotace je mož-
né podávat od 23. ledna do 28. dubna 2023.

Rostislav Kadlec, místostarosta 

Od  1. 1. 2023 bude podpora rozvoje a  dlouhodobé 
aktivity dětí a  mládeže a  činnosti jednotlivých or-
ganizací pracujících s dětmi a mládeží poskytována 
formou individuální neinvestiční dotace z rozpočtu 
města Krupka. Uvedená podpora se bude týkat i ce-
loroční činnosti právnických a fyzických osob v ob-
lasti sportu.
Žadatelem o  neinvestiční dotaci může být práv-
nická nebo fyzická osoba působící na území města 
Krupka v oblasti výchovy a vzdělávání dětí a mláde-
že, sportu a tělovýchovy, sociálních služeb, podpory 
rodin, požární ochrany, kultury, zdravotnictví, pro-

tidrogových aktivit a  prevence kriminality, včetně 
subjektů, které sice nemají sídlo v Krupce, ale půso-
bí ve prospěch občanů Krupky.
Obecná kritéria pro poskytnutí individuální ne-
investiční dotace jsou obsažena v  ,,Zásadách pro 
poskytování neinvestičních dotací z rozpočtu měs-
ta Krupka“, které na  svém prosincovém zasedání 
schválilo Zastupitelstvo města Krupka. 
Zásady a všechny přílohy jsou zveřejněny na webo-
vých stránkách Města Krupka v sekci ,,Dotace“. 

Jaroslava Breitová, vedoucí odboru
školství, kultury a sociálních věcí
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Programové prohlášení krupské koalice
pro volební období 2022–2026 

Koalice města Krupky, vzešlá na základě výsledků komunálních voleb konaných ve dnech 23. a 24. září 2022 
a složená ze zastupitelů zvolených za hnutí ANO 2011, sdružení ZDRAVÁ KRUPKA, sdružení KRUPKA NÁŠ 

DOMOV, OBČANSKOU DEMOKRATICKOU STRANU a SNK MPV – MĚSTO PRO VÁS, předkládá své programové 
prohlášení na volební období 2022–2026.

Programové priority vycházejí z dlouhodobých i aktuálních po-
třeb našeho města a jeho obyvatel. 

OTEVŘENÁ A TRANSPARENTNÍ RADNICE
•  Konání jednání zastupitelstva města odpoledne a  v  předem 

známých termínech
•  Pořizování kvalitních videozáznamů a  jejich následná archi-

vace 
•  Zveřejňování usnesení Rady i  Zastupitelstva města Krupky 

na webových stránkách města
•  Názorová rozmanitost v informačních a komunikačních mé-

diích města 
•  Zapojení veřejnosti do  rozhodování (participativní rozpočet, 

veřejné debaty o  důležitých tématech, pravidelná setkávání 
s občany při řešení místních problémů)

HOSPODAŘENÍ MĚSTA
•  Transparentní pravidla pro prodej nebo koupi pozemků a ne-

movitostí z majetku nebo do majetku města.
•  Prodej pozemků a nemovitostí z majetku města za cenu zna-

leckých posudků, tj. cenu v místě a čase obvyklou
•  Zavedení možnosti aukce prodeje pozemků a  nemovitostí 

z majetku města a nákupu energií pro město a jím zřizované 
organizace

•  Otevřená výběrová řízení
•  Snižování energetické náročnosti veřejných budov spravova-

ných městem

ROZVOJ MĚSTA A CESTOVNÍHO RUCHU
•  Aktualizace strategického plánu rozvoje města
•  Získávání a maximální využití prostředků na projekty podpo-

rované z dotací
•  Podpora projektů přispívajících k rozvoji památek UNESCO
•  Podpora znovuobnovení železniční tratě č. 132, tzv. Kozí dráhy
•  Obnova prostoru okolí štoly Starý Martin
•  Obnova Mariánského náměstí a propojitelnost jeho částí, ob-

nova Kalvárie
•  Přeměna objektu kina včetně letního kina na  multifunkční, 

vícegenerační kulturní a relaxační komplex

OBČANSKÁ VYBAVENOST
•  Obnova budování sociálních a startovacích bytů
•  Řešení dostupnosti zdravotní péče (nalezení objektu pro zdra-

votní středisko, motivace nástupu nových lékařů)
•  Oprava stávajících a zřizování nových dětských hřišť
•  Otevření všech prostor Komunitního centra Olympie (dříve 

DK Olympie) k využívání veřejností
•  Otevření zrekonstruovaného prostoru bývalého koupaliště 
•  Podpora budování cyklostezek

ŠKOLSTVÍ, SOCIÁLNÍ VĚCI, KULTURA A SPORT
•  Další podpora vybavování městských školských zařízení (ZŠ, 

MŠ, ZUŠ, DDM) 
•  Zřízení nízkoprahového centra jako bezplatné sociální služby 

snadno dostupné pro potřebné

•  Podpora kulturních a sportovních aktivit v sociálně vylouče-
né lokalitě maršovského sídliště, využití školního hřiště u ZŠ 
K. Čapka

•  Cílená podpora kulturních a sportovních spolků a  jiných zá-
jmových skupin či jednotlivců

•  Nová pravidla pro přidělování dotací pro kulturu a sport z roz-
počtu územně samosprávného celku spolkům i jednotlivcům

•  Širší využití potenciálu lyžařského areálu na Komáří vížce
•  Rozšíření nabídky aktivit pro seniory a mládež

BEZPEČNOST VE MĚSTĚ
•  Posílení bezpečnosti na silnicích – úsekové radary, osvětlené 

přechody pro chodce 
•  Zvýšení dohledu městské policie v problémových oblastech
•  Prevence kriminality
•  Postupné utlumování provozu hazardu na území města
•  Podpora sborů dobrovolných hasičů

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ
•  Využití obnovitelných zdrojů
•  Podpora projektů zaměřených na zadržování vody v krajině
•  Rozšiřování městské zeleně, výsadba nových stromů, keřů 

a květin
•  Změna přístupu k údržbě městské zeleně

Všichni koaliční partneři se zavazují k  naplňování jednotlivých 
programových bodů v maximální možné míře. Do naplňování těch-
to bodů jsou připraveni pravidelně zapojovat krupskou veřejnost. 
Společným cílem takto budované otevřené politiky je shodná vůle 
podporovat komplexní rozvoj Krupky, který povede k  celkovému 
zkvalitnění života obyvatel města, které je zapsáno na  Seznamu 
světového dědictví UNESCO.

Všichni koaliční partneři se budou zasazovat o výrazné zlepšení po-
litické kultury. Stejný přístup očekávají také ze strany opozice. Jsou 
připraveni respektovat veškeré reálné a konstruktivní návrhy opo-
zičních zastupitelů.

Vedení města vyvine maximální úsilí, aby byla jeho práce přínosem 
pro Krupku a její obyvatele. Naším cílem je dosažení celkové spoko-
jenosti občanů se službami samotného městského úřadu.

Jan Kuzma, v. r.
za hnutí ANO 2011

Mgr. Miloslava Bačová, v. r.
za sdružení ZDRAVÁ KRUPKA

Mgr. Rostislav Kadlec, v. r.
za sdružení KRUPKA NÁŠ DOMOV

Jan Bokoč, v. r.
za OBČANSKOU DEMOKRATICKOU STRANU

Bc. Radek Jankura, v. r.
za SNK MPV – MĚSTO PRO VÁS
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
HORNICKÉ SYMBOLY – PERMONÍK 

PERMONÍK 
Mezi hornické symboly patří také permoník. 
Na skalního skřítka střežícího drahé kovy věřili ha-
víři ve všech hornických oblastech. A není divu. Při 
práci v podzemí, v hlubokých tmavých štolách a ša-
chtách, kde si při kutání svítili slabým plamenem 
z  kahanů, si jistě potřebovali dodat odvahy vírou 
v  bytost, která je za  dodržení určitých podmínek 
a rituálů ochrání. 

DUCH HOR
Duch hor je souhrnné označení pro všechny bájné 
bytosti, které lze najít v horách. K duchům hor patří 
skřítci, trpaslíci, rarášci i trolové. S horníky jsou ode-
dávna spjatí permoníci. Původní německé slovo pro 
mužíčka dohlížejícího na práci v dolech „Bergmän-
chen“ pochází z druhé poloviny 15. století z oblasti 
Schneebergu v saském Krušnohoří, jeho zpodobně-
ní pak najdeme i na kresbě z díla Kašpara Šternber-
ka z roku 1838 s motivem vydání horního řádu v Kut-
né Hoře Václavem II. v roce 1300 (obr. č. 1). U nohou 
panovníka tam sedí skřítek, který sleduje předání 
řádu a mincovního práva kutnohorským těžařům.  

OCHRÁNCE HORNÍKŮ
Permoník (nebo zkráceně permon) bývá nejčastěji 
zobrazován v  kápi, kamaších a  s  kahánkem v  ruce 
(obr. č. 2). Setkání s ním si horníci vykládali různě, 
někde jako předzvěst neštěstí, někde jako znamení 

Na téma „Krupka, součást památky UNESCO“
se ptáme místostarosty Krupky Rostislava Kadlece

nálezu bohaté žíly. Každopádně bylo nutné skřít-
ka pozdravit hlasitým Zdař Bůh! Havíři si pomoc 
a ochranu permoníků jistili malými dárečky, napří-
klad jim vždy nechávali pár drobků z jídla, které si 

do podzemí nosili. O hodných i zlých permonících 
se vypráví spousta příběhů a traduje mnoho pověstí. 
I Krupka má toho „svého“ jménem Cinrůd. (obr. č. 3).

Lenka Navrátilová

V  měsíci prosinci se v  areálu 
městského stadionu objevil 
velký panel s  upoutávkami 
na  krupské památky. Jedná 
se o dílo Města Krupka?
Ano. Konkrétně jde o  pre-
zentační věž. Účelem její 
instalace při vjezdu na  sta-
dion je zaujmout sportovce, 
kteří sem jezdí v  poměrně 

velkém počtu pouze na  závody a  turnaje. Již při 
letmém pohledu na věž zjistí, že se „musí“ do Krup-
ky vrátit a  navštívit štolu Starý Martin nebo hrad 
a také si vyjet lanovkou na Komáří vížku. I když vět-
šina zřejmě v rámci tréninku zdolá náročnou trasu 
na horské hřebeny spíše pěšky nebo na kole. Pro cyk-
listy jsme u památek nově přistavěli stojany na kola, 
takže mají prohlídky o něco jednodušší. 

Využilo Město Krupka pro pořízení výše uvedeného ně-
jaký dotační titul? 
Odpověď zní opět ano. Prezentační věž byla vyro-
bena za finanční podpory Ministerstva kultury ČR 
v  rámci projektu Prezentace historických důlních 

děl v  Hornické krajině Krupka, součásti památky 
světového dědictví. Stojany na  jízdní kola dotoval 
Ústecký kraj prostřednictvím společnosti Mon-
tanregion Krušné hory - Erzgebirge, o.p.s.

Pokračování v příštím vydání Radnice.

Rostislava Kadlece se ptala Lenka Navrátilová

S hornickou tradicí jsou spjaté symboly, které se po celá staletí prolínají životem všech ha-
vířů. Jsou nedílnou součástí historie hornických obcí a měst nejen v Krušnohoří, ale i v dal-
ších hornických regionech. 

Foto č. 2 je pořízené na Stezce krušnohorských 
pověstí v Abertamech (zdroj Wikipedia). 
Autorkou kresby krupského Cinrůda je Šárka 
Durasová.
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Speciální rubrika, která nabízí v  každém vydání rozhovor s  krupským občanem, který se například podílí na rozvoji 
našeho města či svými aktivitami propaguje Krupku v  širším okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši 
čtenáři. Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu 
katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho pokusíme oslovit.

Miloš Štěpán:      
„Moje celá sbírka není zase tak veliká, ale 
pokud přivezu další projektor, tak už na 
něj nemám místo.“
V  roce 1972 byl spoluzakladatelem místního filmového studia 
v  Krupce, kde spolu s  Jiřím Heinzlem a  partou nadšenců natáčeli 
dokumentární filmy o  veškerém dění ve  městě. Od  té doby začaly 
Milošovi Štěpánovi do  sbírky přibývat projektory a  kamery a  jeho 
sběratelská vášeň trvá dodnes.

V Krupce jste se narodil. Jak vzpomínáte na své dětství?
V Krupce jsem se narodil před mnoha a mnoha lety. To ještě na náměstí prodával 
v samoobsluze pan Jonáš, před městským úřadem z labutí stříkala voda, chodil 
jsem s rodiči na procházky na Kalvárku, s babičkou do kina naproti restauraci 
Nový svět a na městskou plovárnu se dvěma bazény, ale směl jsem jenom do dět-
ského brouzdálka s 30 cm vody. Navštěvoval jsem školu Boženy Němcové a taky 
Syslárnu asi proto, že si mě taky chtěli užít. Ale dnes je to už všechno jinak a zů-
staly jen vzpomínky a staré fotografie.

Kdy jste se poprvé setkal s kamerami, promítáním a filmováním a kdy jste si násled-
ně uvědomil, že to bude Váš koníček na celý život?
Můj otec byl členem místního klubu fotografů. Tam se i místo focení věnovali 
natáčení filmů a následnému promítání různých grotesek, jejichž děj se odehrá-
val třeba na našem koupališti nebo různě po Krupce. Otec taky vlastnil takovou 
kameru a rovněž projektor na 8 mm film. Občas jsme pořádali promítání i u nás 
doma. Ferda mravenec, Pepek námořník a  různé filmy, které si členové klubu 
fotografů mezi sebou půjčovali. Takže takové první velké domácí kino. No a tam 
jsem tu techniku začal prvně okukovat a vždy když rodiče byli v práci, tak jsem 
si ten těžký stroj vytáhl z kufru a zkoušel jsem, jak funguje. Jelikož jsem měl plno 
věcí z obsluhy okoukané, tak to pro mě nebyl problém, ale to mně už bylo asi 10 
let. Do té doby to bylo takové tabu. Nesahat, nezapínat, kouše to prstíky a elektři-
na zabíjí. Jó a sem nesahej, spálíš se o žárovku, nebo kdo už zase zapatlal objektiv.

V Krupce Vás známe z působení v místním kině. Jak na toto období vzpomínáte? 
Asi v roce 1972 mě oslovil vedoucí kina Jirka Heinzl, že hledá nějaké nadšence 
pro založení filmového studia Krupka. V té době jsem měl za sebou již velkou 
řadu úspěšně natočených filmů jako například „Ségra skáče z kůlny“ nebo triko-
vé drama „Kosmokrátor“, kde byli hlavní hrdinové z plastelíny a po dvou minu-
tách se mi pod reflektorem všichni rozpustili, takže to skončilo dříve, než začalo. 
Ale mám ještě z toho pár záběrů jakože „v našem kině uvidíte“. Za svoje nejlepší 
dílo považuji kreslený film „Vodník“, který jsem tři měsíce kreslil. Tentokrát to 
bylo kreslené, aby se zase nic nerozpustilo. Tři dny jsem snímal okénko po okén-
ku. Nakonec jsem si sám film vyvolal. No a spletl jsem si ustalovač s vývojkou 
a neměl jsem nic. No ale takové chyby se nám ve studiu už nestaly, protože blbě 
vyvolat dokument z kladení věnců by byl docela průšvih. 
A  to byla taky možnost dostat se do  opravdového kina, kde se naše natočené 
a  ozvučené filmy promítaly před hlavním programem. A  pak už se mi ten ko-
níček pomalu začal rozvíjet. Postupně jsem se seznamoval s  kinoprojektorem 
Meopton IV za dohledu pana promítače Jířího Škoviry, který mě naučil být peč-
livý v zarámování obrazu na plátně a jak prolínat díly, aby to divák nepoznal, že 
tam nahoře za tím okýnkem, ze kterého jdou do sálu ty šajny, jsou dva projektory 
a zhruba po dvaceti minutách se musí střídat. Na toto období vzpomínám velice 
rád. Období, kdy kina byla ještě plná diváků a ty nervy před vyprodaným sálem, 
aby se nestala nějaká chyba nebo se nepopletly díly filmu, v  pravý čas otevřít 
oponu a zhasínat světla a rozjet týdeník.   

Stále se řeší osud našeho kina. Těšíte se, až bude jasno, jak bude tento prostor využí-
ván a co by se Vám nejvíce líbilo?
Našeho kina je velká škoda, ale jeho nejúspěšnější doba se už nevrátí. Můžou 
za to moderní technologie, pohodlnost diváků, ale hlavně je to o financích. Ob-
novit ho jako retro kino by nebyl problém, problém by byl utáhnout jeho provoz. 

Slyšel jsem o plno možnostech co udělat v kině jako například výstavu filmové 
techniky, koutek pro maminky s  dětmi s  promítáním pohádek a  různými ak-
tivitami, které by přitáhly návštěvníky. Otázkou je na  jak dlouho a co pak dál. 
Nejsme Praha. Stačila mi zkušenost z kina, kdy se objednal dobrý film, zaplatilo 
se za něj od 1500 do 2000 Kč a přijdou čtyři diváci z toho dva neplatící důchod-
ci, kteří měli vstup zdarma. Ostatní diváci se raději minulý měsíc jeli podívat 
na premiéru do krajského města. Takže podle mého názoru kino odepsal nezá-
jem diváků.

Vaše sbírka kamer a filmařského příslušenství je rozsáhlá. Kolik toho máte a co je 
jejím obsahem? Máte to vůbec kde skladovat?
Moje celá sbírka není zase tak veliká, ale pokud přivezu další projektor, tak už 
na něj nemám místo. V Litvínově na zámku zabrala čtyři velké místnosti a stejný 
počet i v muzeu v Ústí nad Labem. Ve své sbírce mám kamery, projektory a plno 
různých doplňků, které k  tomu patří. Asi nejzajímavější kousek je projektor 
Pathé Frerez, první putovní kino na severu Čech Josefa Hasenkopfa z roku 1909. 
Nejlehčí projektor má 1 kg a  nejtěžší 600 kg. Takže stěhování je jen pro silné 
a blbé chlapy. Silní, aby to unesli a blbí, aby za to nic nechtěli. Ne vážně, stěhuju 
to hlavně s kamarády, kteří ví, kde a jak to vzít, aby se to nepoškodilo, a pak je 
vždy za odměnu čeká nějaká ta grilovačka.

Jedna z Vašich kamer je slavná a dostala se do hollywoodské produkce. Jak se Vám 
to podařilo?
Když produkce z Hollywoodu pátrala, kdo by jim mohl vybavit promítací kabinu 
s funkční starou technikou pro film White Bird a Wonder Storry, tak na inter-
netu našli mě. Nejprve jsem si myslel, že je to nějaký podvod nebo žert, ale když 
mě navštívila skupina lidí od filmu a podepsala se smlouva, tak už to žert nebyl. 
Podmínka byla, aby bylo vše funkční a styl Francie 1945. Byly to celkem tři stroje: 
35mm Bauer M7 (150kg) a Ernemann II (110kg) oba s uhlíkovou lampou a 16mm 
přenosný československý projektor Almo (25kg). Točilo se v  Praze v  ateliérech 
na Barrandově a v kině Ořechovka, které měli po dobu natáčení v pronájmu. Pre-
miéra filmu se několikrát odložila, ale v lednu 2023 by už měla být. Režisérem je 
Marc Foster. Promítací kabina kina Ořechovka byla vybavena novou technikou 
z let 1980 a tak jsme museli všechno odstranit na holé zdi, barrandovští patinéři 
krásně upravili místnost a  pak už jen já a  moji pomocníčci jsme vytvořili do-
bovou promítací místnost se vším všudy. Tohle natáčení byl nezapomenutelný 
zážitek pro nás všechny. Ten pocit sedět tam u těch strojů byl, jak vrátit se v čase, 
který se ale už nikdy vrátit nedá. /red/

Foto: Ondřej Bičiště, MF DNES
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AUTOSERVIS VÍTŮ
Nabízíme tyto služby pro osobní vozy
  výměny olejů
  garanční prohlídky
  výměny čepů, tlumičů, opravy brzd
  výroba brzdových trubek
  seřízení světlometů
  diagnostika řídících jednotek
  drobné karosářské opravy a jiné
  výměny kompletních kol bez čekání

Otevírací doba:
Po–Pá 8–17 hodin (možno i víkendy)
Sídlo firmy: Smetanova 385, Krupka

Kontakt: 602 128 789, M. Vítů

Mnoho šťastných kilometrů v roce 2023
přeje Autoservis Milan Vítů.

Zde může být 
váš inzerát

katerina.osvaldova@mukrupka.cz
+420 417 803 130

Střední škola stavební a strojní Teplice, pracoviště Krupka
nabízí ve školním roce 2023–24 tyto obory: 

Den otevřených dveří: 18. 01. 2023, 8.00 – 17.00 hodin

Nabídku dalších učebních oborů naší školy na pracovištích v Teplicích a v Duchcově najdete na: http://www.sssstp.cz
Tel: +420 417 861 407

Čtyřletý maturitní obor 
zakončený maturitní zkouškou

26-41-M/01 – Elektrotechnika

učební
(tříleté učební obory) 

23-56-H/01 - Obráběč kovů 
26-51-H/01 - Elektrikář 
23-51-H/01 - Strojní mechanik
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HISTORICKÉ OKÉNKO

Proslavili se u nás i ve světě I. díl
V této rubrice představujeme významné historické osobnosti našeho města, které díky svému počínání, objevu nebo práci, 
proslavily nejen sebe, ale celou Krupku.

Pekárenský domek ze 17. století stával na nároží dnešních ulic Husitská a Cínová naproti 
kostelu sv. Ducha. Jeden z nejstarších domů v Krupce byl zbourán v 50. letech 20. století. 
Jeho podoba zůstala zachována na pohlednicích a fotografiích a my se můžeme jen 
domýšlet, jak asi domy v době Michela Stüelera vypadaly.

Michel Stüeler
(1583-1656)
První díl o významných historických osobnos-
tech našeho města je věnován našemu „staré-
mu známému“ Michelu Stüelerovi. V  Radnici 
v rubrice Historické okénko jsme si od prosin-
ce 2019 do prosince 2020 četli o životě v Krup-
ce ve  2. polovině 17. století. Postupně jsme se 
dozvěděli, jak vypadalo vybavení domácností, 
jak se lidé oblékali, jaké zločiny se páchaly, jak 
probíhaly svatby, jak se vychovávaly děti nebo 
jak si vedli mistři cechů, městští úředníci a du-
chovní. A vše, co jsme se dozvěděli, víme díky 
Michelu Stüelerovi. Letos uplyne již 440 let 
od  jeho narození a  zřejmě by byl sám překva-
pen a  jistě i  potěšen, významem a  dlouhově-
kostí svého díla. 
Roku 2013 vydalo Regionální muzeum v  Tep-
licích ve  spolupráci se spolkem Scriptorium 
knihu Paměti krupského měšťana Michela 
Stüelera (1629–1649). Autorem publikace je 
historik Jan Kilián. A  zde si ho dovolím cito-
vat: „V  teplickém archivu mě spíše náhodou 
v  inventáři zaujal opis jistých krupských pa-
mětí. Po  začtení se do  něj mi bylo jasné, že 
tato písemná památka, veřejnosti prakticky 
dosud neznámá, obsahuje vše, po čem historik 
raného novověku touží: necenzurovanou au-
tobiografickou výpověď prostého člověka své 
doby, život za třicetileté války v přímém přeno-
su“. A  ještě jeden autorův komentář: „Michel 
Stüeler z Krupky nebyl ve své touze po písem-
ném zachycování událostí žádnou výjimkou, 
ve svém městě tak ale učinil jako první a navíc 
natolik originálním a  o  něm vypovídajícím 
způsobem, že jeho paměti u nás v podstatě ne-
mají obdoby“.
Michel Stüeler, vážený měšťan a  právováreč-
ník, působil jako radní i  jako vrchnostenský 

smisek25lenulinka2022 wandercontent_

Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

bergmistr, což znamená, že dozoroval těžbu 
cínu a dřeva. Byl koželužský mistr a dobrý hos-
podář. Zajímal se nejen o  záležitosti úřední, 
městské, obchodní, duchovní nebo cechovní, 
ale i  o  to, kdo, kde, kdy a  s  kým. A  vše zapiso-
val. Zaznamenával sousedské hádky a potyčky, 
spory s vrchností, komentoval prohřešky měš-
ťanů, řemeslníků i pacholků a děveček. 
Nevyhýbal se ani rodinným problémům, „pa-

píru“ svěřoval své úspěchy i neúspěchy, staros-
ti, smutky i radosti. 
Hrázděný dům Michela Stüelera se nacházel 
v horní části dnešní Husitské ulice, nezůstala 
po něm však ani stopa, naštěstí po  jeho maji-
teli ano a velmi významná. Víte, že po Michelu 
Stüelerovi byla až do konce 2. světové války po-
jmenovaná dnešní ulice Mlýnská?

Lenka Navrátilová



#krupkazije8

BLAHOPŘÁNÍ

VZPOMÍNKA

PODĚKOVÁNÍ

Dne 31. prosince 2022 to byly 
dva roky, co nás navždy opustil 
pan Ladislav Hudec. Kdo jste 

ho znali, věnujte mu tichou 
vzpomínku. S hlubokou úctou 

a láskou stále vzpomíná Zden-
ka s celou rodinou.

 Čas běží jako voda, bolest v srd-
ci stále zůstává. Dne 2. ledna 
2023 uplynulo 11 let od úmrtí 
pana Vladimíra Pokorného 

z Krupky. Za tichou vzpomínku 
přátel a známých děkuje rodina 

Pokorných a Kosovi. 

 Dne 2. ledna 2023 je tomu 8 let, 
co mě navždy opustil můj syn 

Pavel Hyttych. Stále vzpomíná 
maminka a sestra Ivana s ro-
dinou. Vzpomeňte s námi, kdo 

jste jej znali a měli rádi. 

Nejzajímavější
komentáře
z ankety v Munipolis 
Chcete nám něco sdělit 
k adventním a vánočním akcím 
v Krupce?
„Díky za vláček a kolotoč pro děti zdarma 
při letošním rozsvícení vánočního stromu, 
to bylo milé překvapení. Uvítali bychom 
více tematických stánků na trzích.“ 

„Jízda lanovkou je fajn, ale končí moc 
brzy, myslím, že za hezkého počasí odjezd 
zespoda do 12-13 hodin by byl fajn.“

„V minulosti byly velmi pěkné akce 
v kostele sv. Anny a v kostele Nanebevzetí 
Panny Marie. Pokud by bylo možné udělat 
jeden advent v jednom z nich.“

„Je dobré, že se pořádají.“

Navštívil/a jste nějakou adventní 
nebo vánoční akci mimo 
Krupku? Kde a jakou?
„Vánoční trhy v Drážďanech.“ 

„Trhy v Teplicích, vánoční dům v Karlových 
Varech, trhy v Drážďanech.“

„Půlnoční mše.“

„Adventní trhy u zámku Teplicích, 
adventní trhy na náměstí Svobody, 
Vánoce s Arkádií.“

Od 16. 12. 2022 do 5. 1. 2023 mohli občané odpovídat prostřednictvím ap-
likace Munipolis na  otázky ankety k  předvánočním akcím. Na  výzvu zve-
řejněnou prostřednictvím Munipolis a Facebooku zareagovalo svými odpo-
věďmi v předvánočním shonu 21 respondentů.

Oblíbené krupské jarmarky
Výsledky ankety poměrně očekávaně ukazují, že největší oblibu mezi lidmi 
mají jarmarky, tedy akce s programem, kde lze něco pěkného zažít i koupit, 
případně nechat projít atmosféru adventu a vánoc tělem ve formě svařené-
ho vína nebo jiné dobroty. Dobré čtyři pětiny respondentů navštívily jar-
mark pořádaný městem a bezmála polovina jarmark pořádaný Biskupským 
gymnáziem v ambitech baziliky.

Turistika po adventních a vánočních trzích
Pokud jde o akce mimo Krupku, třetina účastníků ankety navštívila advent-
ní trhy v Teplicích, téměř každý čtvrtý trhy v sousedním Sasku v Drážďa-
nech, Pirně nebo Chemnitz, podobný počet vyrazil za kouzlem tohoto ob-
dobí do některého z okolních nebo podkrušnohorských měst a obcí, a jeden 
až do Vídně.
Účastníci ankety se s námi také podělili například o poděkování za kolotoč 
a vláček při rozsvěcení vánočního stromu a vyjádřili přání více tematických 
stánků na jarmarku, prodloužení času vánoční lanovky nebo obnovu akcí 
v kostele sv. Anny.
Děkujeme všem účastníkům anket a přejeme městu i občanům do nového 
roku co nejvíce dobrých odpovědí na všechny otázky, které jim život přinese.

Roman Zima, vedoucí odboru kancelář starosty

 „JEN TEN KDO MĚL RÁD, VÍ, 
KOLIK ZTRATIL“

Dne 4. ledna 2023 jsme vzpo-
mněli nedožité 89. narozeniny 
naší maminky, babičky, paní 
Zdeňky Němcové ze Sobě-

chleb. Bohužel 16. ledna 2023 
uplynulo 19 let, kdy už není mezi 
námi. Děkujeme všem, kdo jste 

ji znali, za tichou vzpomínku. 
S láskou vzpomíná rodina.

 „KDO V SRDCI ŽIJE, NEUMÍRÁ“
Dne 6. 2. 2023 uplynou 2 

roky, kdy nás navždy opustila 
naše manželka, maminka 

a babička Libuše Prošková 
z Bohosudova.

Děkujeme všem, kdo jste ji zna-
li, za tichou vzpomínku. 
Vzpomínají manžel Petr

a synové Karel a Petr
s rodinami. 

Dne 16. ledna 2023 uplyne 7 let, 
co nás navždy opustil milovaný 

manžel, tatínek a dědeček,
pan Petr Stráda.

Děkujeme za tichou vzpomínku 
všem, kteří ho znali.

Manželka Drahuška a synové 
Petr a Pavel s rodinami.

Vyhodnocení ankety Adventní a vánoční akce

Dne 21. 1. 2023 oslaví 80. 
narozeniny pan Jaroslav 
Poustka z Krupky. Milý 
Járo, přejeme Ti hodně 
zdraví a dobré nálady.
To Ti přejí všichni, co Tě 
mají rádi. 

Chtěla bych touto cestou poděkovat 
pracovníkům společnosti SPORT 
KRUPKA, s.r.o., za pomoc při náledí. 
Ochotně přijeli a pomohli nám.
Ještě jednou mnohokrát děkuji.

Dagmar Trousilová, U Horní dráhy
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Co čas vzal aneb Co v Krupce bylo a už není  

Kostel Všech svatých 
a františkánský klášter, Krupka 
O  založení františkánského kláštera Všech sva-
tých nejsou žádné doklady, dochovala se jen 
zmínka o  nápisu na  zvonu, který byl do  kostela 

zavěšen v  roce 1403. Minorité, menší bratři ne-
boli bosáci z  řádu františkánů stavěli své sva-
tostánky na  okrajích měst, aby měli co nejblíže 

k nejchudším vrstvám obyvatel. A nejinak tomu 
bylo i v Krupce. Kostel Všech svatých se nacházel 
za  horní městskou branou na  levé straně cesty 
do  Horní Krupky. Byl několikrát zničen, po  hu-
sitských válkách ho nechal nově vystavět Těma 
V. z  Koldic, po  požáru v  roce 1479 trvala oprava 
kostela až do roku 1494, kdy byl vysvěcen bisku-
pem z Varaždína. Klášter vyhořel i roku 1527, při 
požáru přišel o život i jeden z mnichů. Nešťastná 
událost byla zapsána do  městské knihy a  stala 
se tak prvním kronikářským zápisem v  Krupce. 
Opravený kostel Všech svatých upoutal básníka 
Tomáše Mitise, který ho ve své básni (r. 1561) po-
pisuje jako „výstavní klášter, jenž září vnitřní vý-
zdobou svou a uhlazenými stropy. Budovy oceníš 
také, jež mají pokoje krásné, nad nimi svěží háj 
a zahradu plnou plodů“. V té době již byla větši-
na krupských protestantského vyznání, kostel 
Všech svatých nevyužívali a tak v roce 1575 opus-
til klášter poslední mnich. Roku 1619 koupilo 
klášter i s pozemky město, ovšem v době rekato-
lizace o něj zase přišlo. Kostel spravovali bohosu-
dovští jezuité. Po zrušení jezuitského řádu roku 
1773 vykoupilo zchátralý kostel i  klášter opět 
město a pozemky rozprodalo na výstavbu nových 
domů. Existenci kostela Všech svatých a františ-
kánského kláštera dokládá vůbec první pojedná-
ní o roubování stromů, které mniši sepsali v roce 
1486, náhrobek Sabiny z  Drahovic z  roku 1518 
pocházející z klášterního hřbitova, dnes uložený 
v  ambitech baziliky, a  obraz Panny Marie Milo-
srdné od Benedikta Kerna přestěhovaný do kos-
tela Nanebevzetí Panny Marie. Na  obrázcích je 
původní podoba kostela Všech svatých, jeho rui-
na a poslední stopy v současné zástavbě. 

Lenka Navrátilová
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Jen tak si vzlétnout 
Tento den se nám opravdu vydařil. Už od rána se po obloze procházelo slun-
ce a hladilo nás svými mohutnými paprsky. Po výborném a vydatném obědě 
jsme se vydali na nedalekou louku, kde jsme rozbalili a připravili k letu naše 
pestrobarevné draky. Poté nás čekal vskutku sportovní výkon, neboť nechat 
vzlétnout draka do oblak vyžaduje zručnost, obratnost a hlavně rychlé nohy. 
Děti výskaly radostí, když se na obloze objevil první drak. Bylo úžasné sledo-
vat vytrvalost, snahu a úsilí dětí pomoci drakovi do oblak. Zažili jsme i na-
pínavé chvilky, když nám drak několikrát uvízl v koruně stromu. Štěstěna 
však stála při nás. A i my Vám chceme popřát úspěšný vstup do nového roku 
a nechť Vás po celý rok doprovází zdraví a pohoda. 

ZŠ a MŠ Krupka Teplická – školní družina Hamry, oddělení Dráčci

Setkání spolužáků
Dne 3. 12. 2022 proběhlo v restauraci U Václava v Unčíně po 57 letech setká-
ní spolužáků třídy 9A a 9B, kteří v roce 1965 ukončili základní školní docház-
ku na  ZDŠ v  Bohosudově (bývalá „Syslárna“). Celkem přišlo 21 spolužáků 
a to i ze vzdálenějších míst republiky.
Atmosféra byla skvělá, jídlo výtečné a všichni vydrželi až do uzavírací hodi-
ny. Další setkání budou následovat a roce 2025 chceme po 60 letech uspo-
řádat skutečně slavnostní večer.

Jiří Dbalý

V Krupce proběhl
16. ročník tradičního nájezdového 
Mistrovství ČR
V úterý 27. 12. ožila krupská sportovní hala, kde se již pošestnácté setkali 
florbalisté, kteří mají rádi samostatné nájezdy. Konalo se zde neoficiální 
Mistrovství ČR ve florbalových nájezdech. Této jedinečné akce se pravidel-
ně účastní florbalisté z celé ČR napříč výkonnostními úrovněmi. Zkusit si 
trestné střílení proti reprezentačnímu gólmanovi či čelit v bráně nájezdu 
nějakého hvězdného florbalisty není v  Krupce nemožné. Letošní ročník 
„SALMING Penalty Florbal“, jak se akce oficiálně nazývá, byl super a ode-
hrál se ve velké pohodě. První místo získala legendární pražská dvojice Jo-
sef Bína a Kamil Jiránek. Na jejich výjimečné výkony nestačilo duo Lukáš 
Kříž a Martin Čermák. Odměna za třetí místo putuje do rukou dvojice Jan 
Dvořák a Vladimír Štorek. Nejúspěšnějším střelcem se stal Martin Švácha, 
který dal 44 gólů z 81 nájezdů. Nejlepší gólmanské výkony předváděl Lukáš 
Topš, který obdržel pouhých 9 gólů z 66 nájezdů.

Tomáš Syryčanský

MŠ Sluníčko opět pomáhala
Na  letošní Vánoce bude díky dětem, rodičům a  zaměstnancům naší ma-
teřské školy s  radostí vzpomínat i  pět (nám) neznámých dětí. A  proč ne-
známých? Odpovědí na tuto otázku jsou tři slova: „Krabice od bot“. Ano, již 
potřetí jsme se zapojili do této charitativní sbírky, kterou pořádá Diakonie 
Československé církve evangelické, a my jsme jejími hrdými spojenci. Cí-
lem vánoční sbírky bylo potěšit děti z  chudých rodin. Doufáme, že se tři 
dívky a  dva chlapci budou z  našich dárků radovat a  těšit, stejně jako my, 
když jsme ve všech třech budovách mateřské školy Sluníčko Krupka viděli 
tu krásnou a dojemnou sounáležitost. Všem moc děkujeme. 

Martina Hissenová, učitelka MŠ Sluníčko Krupka
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Kouzelná vánoční besídka 
Malinko náš štípal mráz do tváří, ale přesto jsme společně s rodiči prožili 
vydařený sobotní večer na školní zahradě při ZŠ a MŠ Krupka, Teplická 400. 
Stánky s  výrobky prací našich žáků, vůně cukroví a  teplého čaje. Vánoční 
nálada na  nás padala z  oblohy jako malý zázrak. Většinu času vyplňoval 
připravený pohádkový program plný šmoulíků a  Santy, který přijel do  je-
jich vesničky na návštěvu, vánoční koledy a písničky a tanečky z pohádek 

i filmů. Tréma dětem trošičku svazovala jazýčky, a i přesto to zvládly bra-
vurně. Tradičně jsme pomáhali, díky našim hostům, potřebným, a to skrze 
kasičku UNICEF, a také nás podpořili v naší adopci plameňáka, který má 
jako maskota náš školní parlament. Děkujeme všem za pomoc s přípravami 
i prodejem. Dětem a rodičům děkujeme za příjemnou atmosféru a podporu. 
Přejeme Vám do nového roku hodně štěstí a především mnoho zdraví. 

Vychovatelky ŠD – 
Zuzana, Pavlína, Blanka a Barbora. 

Prosincové veselí v Želváčku
V prosinci jsme s dětmi v Želváčku pořádali dvě oslavy, mikulášskou a vá-
noční. První prosincovou oslavu, mikulášskou, jsme letos pojali trochu 
netradičně a do Želváčku tak letos nedorazil Mikuláš s čertem a andělem. 
Mikulášská oslava proběhla v  podobě soutěžního odpoledne, kdy děti 
za každou splněnou disciplínu dostávaly drobnou odměnu a na konci to-
hoto odpoledne je pak čekala větší odměna v podobě čokoládového Miku-
láše a sádrového svícínku. Děti tuto změnu uvítaly, protože mnoho z nich 
má z  čertů strach, a  soutěžní odpoledne si naplno užily. Na  naši druhou 
oslavu, vánoční večírek, jsme se v Želváčku společně s dětmi připravovali 
týden předem, kdy jsme si postupně vyrobili nepečené cukroví a další po-
hoštění, na kterém si všichni moc pochutnali. Na samotném večírku se děti 
dívaly na vánoční pohádku, zpívaly koledy, tančily a vyluštily kvíz, za který 
pak získaly odměnu. Na závěr celé této slavnosti nás samozřejmě navštívil 
Ježíšek, který našim dětem přinesl dárky. Dárky, které jsme dětem mohli 
rozdat a udělat jim tak radost, byly ze sbírky Krabice od bot, do které jsme 
se letos opět zapojili. Tímto bychom chtěli poděkovat všem dobrým lidem, 
kteří se do podobných sbírek zapojují. Jejich dary mají smysl, protože pro 
některé z našich dětí je dárek z této sbírky jediným vánočním dárkem, který 
dostaly. Nyní už máme všechny oslavy za sebou a za námi je i celý rok. Když 
se ohlédneme zpět, vidíme, kolik radosti a úsměvů se nám podařilo na tvá-
řích našich dětí vykouzlit, a víme tak, že naše práce dává smysl. Teď nám již 
nezbývá než doufat, že ten letošní rok 2023 se nám všem vydaří a přinese 
opět mnoho úsměvů a radosti, a to nejen dětem z NZDM Želváček, ale všem 
lidem.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Želváček Barbora Beštová

Děti z MŠ Sluníčko rozdávaly 
předvánoční radost
Když se řekne VÁNOCE, tak co si každý z vás představí? My máme Vánoce 
spojené s tím, že se snažíme lidem kolem sebe rozdávat nejenom spousty 
dárků, ale také spousty radosti, lásky, štěstí a naděje.
Ježečkům z MŠ Sluníčko Krupka se to letos podařilo hned třikrát. Ve stře-
du 14. 12. 2022 začali svou dobrou náladu šířit mezi své rodiče a prarodiče, 
a  to svým kouzelným vystoupením u  rozsvíceného vánočního stromečku 
na školní zahradě. V pátek 16. 12. 2022 v 10 hodin proběhlo v MŠ Sluníčko 
Soběchleby setkání se soběchlebskými seniory, kde se k nám ještě připojily 
děti ze třídy Medvídků. Pozvání na setkání přijal i starosta města Krupky 
Jan Kuzma, který je rodilý občan Soběchleb. Děti si pro seniory a pana sta-
rostu připravily pásmo básniček, písniček a tři tanečky s vánoční tématikou. 
Můžu vám říct, že jedno oko nezůstalo suché. Děti měly ještě pro seniory 
a pana starostu připravené bohaté pohoštění a krásné dárečky, které samy 
vyrobily. Bylo to natolik příjemné, že jsme se domluvili na dalším setkání, 
a to v květnu, k oslavě svátku Dne matek. Z vánočního setkání se pokusí-
me udělat každoroční tradici. Ale to není všechno! Po skončení vystoupení 
dětí pro seniory a pana starostu nás ještě navštívila paní vedoucí Radana 
L. a  převzala si od  dětí dárečky pro klienty z  proboštovského stacionáře. 
Děti pro klienty ze stacionáře natočily vánoční vystoupení na DVD, vyrobily 
jim vánoční přáníčka, obraz STROM PŘÁTELSTVÍ, set obrázků JARO LÉTO 
PODZIM ZIMA a věnovaly jim svojí novou podzimní kuchařku pod názvem 
„Pojďme vařit spolu“.

MŠ Sluníčko Krupka přeje všem krásný a pohodový nový rok 2023.
 Veronika Dvořáková, učitelka MŠ Soběchleby
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4. 2. od 20 hodin  
Společenský ples
MC Koloseum Krupka
Vstupné 250 Kč
Předprodej vstupenek na tel.:
417 803 147 (Infocentrum MÚ) 
 

10. 2. od 18 hodin  
Koncert skupiny Fleret 
společně s Jindrou Kejakem
Restaurace Na Střelnici
Vstupné 200 Kč
Předprodej vstupenek
na tel.: 723 135 703  

29. 1. od 11 hodin  

Masopust 
Začátek v KC Olympie Krupka
Průvod městem
Vstupné zdarma


